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سیاستدولتدرقبالنان
شفافنیست

یک اقتصاددان در واکنش به آمار قاچاق آرد در کشور گفت که هر زمان قرار 
است افزایش قیمتی اتفاق بیفتد، دولت ها شروع به آمارسازی می کنند و یکی از 

این آمارها، قاچاق است...

»فومیو کیشــیدا« نخست وزیر ژاپن با اشاره به لزوم حفظ امنیت، پایداری و 
صلح در تنگه تایوان هشدار داد اگر رهبران قدرت های جهان به صورت یکپارچه 

واکنش نشان ندهند ممکن است...

استرستوکیو
دربارهحملهچینبهتایوان

ورودطیفهایمختلفاصولگرابهماجرایخانوادهقالیباف

آیا شفافیت می تواند 
به حواشی »سیسمونی گیت« 

پایان دهد؟
توضیحات مهدی طائب درباره فایل صوتی منتشر شده: 

رهبری دخالتی در انتخاب قالیباف نداشتند
بررسی موقعیت مزدی ایران با شاخص های جهانی

اقتصادهفدهمجهان
چگونهبابحراندلاریدردستمزدهفتادمشد؟

وزیرخارجه ایران در گفت وگو با دبیرکل سازمان ملل مطرح کرد

انتقادازتعللآمریکادرتصمیمگیریبرایاحیایبرجام

صفحه10

صفحه2

صفحه 11

گریزناپذیریتغییررویکردساختاریدراقتصادکشاورزی

جای بحث و گفتگو ندارد که کشــاورزی کشور 
در حوزه بازرگانی و اقتصادی با مخمصه و دشواری 
ریشه ای مواجه شده است و این مخمصه و دشواری 
به عرصه تولید نیز تسری یافته؛ حجم سرمایه گذاری 

داخلی و به ویژه خارجی تقلیل پیدا کرده، بی ثباتی 
شــدید آزار دهنده و افزایش یابنده در قیمت اقلام 
مختلف  نهاده ها و محصولات کشــاورزی و غذایی، 
هم تولیدکننــدگان را آزرده خاطر ســاخته و هم 
مصرف کنندگان را نگران کرده اســت، اطمینان به 
وزارت جهاد کشاورزی به عنوان مهم ترین وزارتخانه 

در شــرایط کنونی، به رغم مساعی شبانه روزی وزیر 
و معاونــان یازده گانــه و مدیــران کل و بعضی از 
کارشناسان و ایجاد قرارگاه های مختلف روز به روز و 
تا حد نگران کننده ای در حال کاهش است و دولت 
نیز متاسفانه برنامه مشخصی برای ساختار بازرگانی 
و اقتصاد کلان خصوصا کشاورزی در وضعیت کنونی 

و پیش رو ندارد و یا تاکنون اعلام نکرده است.
 از سوی دیگر از آنجا که تغییر نرخ ارز ترجیحی 
4200 تومانی به آزاد، چــه تدریجی و چه یکباره، 
شــرایط جدیدی در اقتصاد و بازرگانی کشــاورزی 
مملکــت، تولیــدات کشــاورزان و زندگی مصرف 
کنندگان به وجود خواهــد آورد، بدون تعریف یک 
ســاختار اقتصادی جدید، وضعیــت از همینی که 
هست بدتر و نگران کننده تر خواهد شد زیرا وزارت 

جهاد کشاورزی به رغم ایجاد قرارگاه های متعدد در 
عرصه بازرگانی کشاورزی و آنچه تنظیم بازار گفته 
می شود، با سیاست بیتوته شب را به صبح و صبح را 
به شب می رساند و می توان گفت راهبرد سیر کردن 
شــکم مردم و جلوگیری از کمبود کالاهای اساسی 
چه با اتکا به تولید داخل و چه واردات آسان، فاصله 

فراوانی با امنیت غذایی دارد.
 پرســش اساســی با فرض قبول مسئولانه این 

وضعیت این اســت که چه باید کرد و چه کســی 
مقصر اســت؟ آیا مســئولان طراز اول وزارت جهاد 
کشاورزی کم کاری می کنند و تلاش کمی برای حل 
این دشواری پایان ناپذیر دارند؟  منصفانه باید گفت 
چنین نیست، وزارت جهاد کشاورزی با عمده قوا در 
خط مقدم جبهه تامین کالاهای اساسی و مورد نیاز 

مردم و در آماده باش کامل به سر می برد. 
ادامه در صفحه 2

سرمقاله

 

در ابتدا توضیحاتی در مورد شرکت صنعت 
فولاد شادگان و تولیدات این شرکت را ارائه 

بفرمایید:
فــولاد شــادگان از زنجیره فولاد که شــامل 
معدن، کنسانتره سازی، گندله سازی، آهن سازی، 
فولادســازی و نورد و تولید محصولات نهایی است 
در حال حاضر واحدهای آهن سازی و فولاد سازی 
را درخــود جای داده اســت. در حال حاضر واحد 
احیا مســتقیم این شرکت در مدار تولید است که 
آهن اســفنجی مورد نیاز کارخانجات فولاد سازی 

را تامین می کند. برنامه ما این اســت که در سال 
آینده واحد فولادســازی را با تولید ۸00000 تن 

بیلت راه اندازی کنیم.
عملکرد شرکت در ســال 1۴00 را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
در حوزه تولید توانســتیم بعد از چهار ســال از 
ظرفیت اسمی کارخانه )۸00 هزار تن( عبور کنیم 
و با تولید ۸0۷0۳۳ تن بالاترین تولید سالانه  فولاد 
در طرح های استانی را رقم بزنیم. شایان ذکر است 
که رکورد قبلی فولاد شــادگان ۶۷4000 تن بوده 

اســت و به عبارتی ما در سال ۱400 حدود ٪20 
افزایش تولید داشتیم. در کنار افزایش کمیت تولید، 
در زمینه کیفیــت تولید هم تلاش زیادی به عمل 
آوردیم و خوشــبختانه توانستیم نوسانات کیفیت 
را حذف کنیم و یک کیفیــت پایدار را رقم بزنیم. 
درخصوص عملکرد مالی اگــر چه بهبود خوبی را 
داشتیم ولی با توجه به این که گزارش حسابرسی 
سال ۱400 نهایی نشــده است، نمی توانم به عدد 

دقیقی درخصوص سودآوری اشاره کنم.
چه طرح های توسعه ای در سال 1۴01 دارید 

و چه اهدافی را برنامه ریزی کرده اید؟
طرح توســعه فولاد شادگان رســیدن به تولید 
2 میلیون تن فولاد در ســال می باشــد که به این 
منظور از محل مــازاد فاینانس احــداث کارخانه 
تولید ۱.2 میلیون تن اســلب را برنامه ریزی کردیم 
و خوشبختانه توانستیم با شــرکت دانیلی قرارداد 
خریــد تجهیزات ایــن کارخانه را امضــا کنیم و 
پیش پرداخت قرارداد از طریق شــرکت MCC  به 
شــرکت دانیلی پرداخت شد و عملا پروژه استارت 
شد. برنامه ما این است که در سال جاری عملیات 
اجرایی این طرح را آغاز کنیم و انشــاالله در ســال 

۱404 آن را به بهره برداری برسانیم. در کنار توسعه 
فولادســازی که مهمترین پروژه توسعه ای فولاد 
شادگان است در سال گذشــته قرارداد ۱۵ هکتار 
فضای سبز، تصفیه خانه پســاب صنعتی و احداث 
ســاختمان اداری را شــروع کردیم و همچنین فاز 
مطالعاتی افزایش ظرفیت واحد احیا در دستور کار 

قرار گرفت.
تولیدات اسمی شرکت چه میزان بوده و در 
آینده چه میزان تولید راه پیش بینی می کنید؟

تولید اسمی کارخانه آهن سازی فولاد شادگان 
۸00 هزار تن در سال تولید آهن اسفنجی است که 
همان گونه که اشاره کردم سال گذشته از این مرز 
عبور کردیم. ظرفیت اســمی واحد فولاد سازی نیز 
۸00 هزار تن بیلت می باشد که امیدواریم در سال 
آینده بتوانیم این واحــد را راه اندازی کنیم. برنامه 
ما این اســت که واحد موجــود را به ظرفیت ۱.2  

میلیون تن برسانیم.
نقش و جایگاه صنعت فولاد شــادگان در 
میان صنعت فولاد کشــور را چگونه ارزیابی 

می کنید؟
همانگونــه کــه اطــلاع دارید شــرکت فولاد 

خوزســتان دومین تولیدکننده بزرگ کشور سهام 
دار عمده فولاد شــادگان می باشد و فولاد شادگان 
یکی از ارکان اصلی توسعه ظرفیت هلدینگ فولاد 
خوزســتان برای رسیدن به تولید ســالانه ۱۳.۷ 

میلیون تن می باشد.
باتوجه به شعار امســال که تولید دانش 
بنیان و اشــتغال آفرین نامگذاری شده آیا 
طرح توســعه برای تولید بیشــتر و اشتغال 

آفرینی و هدف های بلندمدت دارید؟
یکی از رســالت های اصلی فولاد شادگان ایجاد 
اشــتغال در منطقه محروم شــادگان اســت که 
خوشــبختانه تاکنون در این زمینه عملکرد خوبی 
داشته است و انشاالله با راه اندازی واحد فولادسازی 
و نیــز اجرای طرح های توســعه ای این شــرکت، 
تعداد بیشــتری از جوانان این منطقه مشــغول به 
کار خواهند شــد. همچنین در زمینه بومی سازی 
قطعــات و تجهیزات بــا اســتفاده از ظرفیت های 
منطقــه گام های خوبــی برداشــته ایم و در آینده 
نزدیکی خبرهای مسرت بخشی در این زمینه اعلام 

خواهم کرد.

را چگونه  انداز صنعت فولاد کشور  چشم 
ارزیابی می کنید؟

فــولاد یــک صنعت، صنعت ســاز اســت و با 
ظرفیت هایی که در کشور ایجاد شده آینده خوبی 

برای این صنعت پیش رو می باشد.
لطفاً اگر توضیحات دیگری هست که سوال 

نشده را توضیح بفرمایید؟
صنعت فولاد یک صنعت گســترده از معدن تا 
محصولات نهایی است که بدون شناخت کامل این 
زنجیره و ارتباطات قسمت های مختف این زنجیره 
نمی تــوان تصمیمات منطقی و اثر بخش برای این 

صنعت گرفت. 
اما اخیرا شاهد آن هستیم که تصمیم های خلق 
الساعه بدون نظر ســنجی از فعالان و متخصصان 
ایــن حوزه رو به افزایش اســت و ادامه پیدا کردن 
این رویه می تواند ضربات سهمگینی را بر پیکره این 
صنعت که در این ســال ها بار اصلی توسعه صنعت 
کشــور را به دوش کشیده اســت وارد کند و لذا از 
همه دســت اندرکاران تقضا دارم به این مهم توجه 

ویژه ای داشته باشند.

مهندسکهزاد،مدیرعاملشرکتصنعتفولادشادگانبااشارهبهعملکردشرکتدرسال1400تاکیدکرد

بالاترین تولید سـالانه فولاد در طـرح های اسـتانی
طرح توسعه فولاد شادگان رسیدن به تولید 2 میلیون تن فولاد در سال می باشد

در ســال 13۸۶ کلنگ شرکت صنعت فولاد شــادگان به عنوان یکی از 
طرح های هشــت گانه فولاد )هرچند بعدها این طرح ها به هفت طرح تقلیل 
یافت( به زمین زده شــد. این واحد فولادی واقع در استان خوزستان، واحد 
احیای مستقیم محسوب می شود که آهن اسفنجی تولید می کند. برای آگاهی 
از برنامه های توسعه ای این مجموعه که براساس برنامه از پیش تعیین شده 
جلو می رود، گفت وگوی مردم ســالاری با آقای مهندس کهزاد، مدیرعامل 

محترم شرکت صنعت فولاد شادگان را می خوانید.
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بلوکغرببهفشاراقتصادیعلیهمسکوامیدواراست

هزینه سنگین جنگ اوکراین برای ارتش روسیه




